
 
 

14. februar 2020 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Inatsisartut har i sin tid besluttet at mindske antallet af ravne og måger. Man har ikke 

fastlagt en pris for fødderne som man gjorde i gamle dage. Har Naalakkersuisut planer 

om at realisere dette? 

(Medlem af Inatsisartut Siverth K. Heilmann, Atassut) 

 

Begrundelse: 

For adskellige år siden foreslog daværende medlem af Inatsisartut Anthon Frederiksen, at grundet 

for mange ravne og måger i beboede områder, er begyndt at svine vandsøerne, og skaber andre 

problemer. Flertallet i Inatsisartut var enig med ham. 

Desværre er der ikke sket følger efter afstemningen. Det handler også om at man ikke må fyre med 

skydevåben i beboede områder. I gamle dage kunne vi aflevere ravnenes fødder hos kæmneren og 

få 2kr for dem. 

Udover at man ikke må benytte sig af skydevåben i beboede områder, er der ikke stor enthusiasme 

blandt befolkningen over skulle ”spilde” dyre patroner på dem, hvis der ikke indføres økonomisk 

incitament. Jeg vil godt vide fra Naalakkersuisut om der er vilje til at starte dialog med 

kommunerne, til at indføre økonomisk incitament og en form for en plan til at takle problematikken 

med. 

Med dette korte spørgsmål nærer jeg håb om at Naalakkersuisut vil komme med et klart svar inden 

for den givne tidspunkt. 

Jeg ønsker at få svar indenfor 10 arbejdsdage. 

 

 

 


